

# 肿瘤学杂志

2011年第17卷  
第4期目次

Journal of Chinese Oncology 2011, Vol.17, No.4 Contents

《肿瘤学杂志》中国科技核心期刊

电子投稿 zlxzz04@126.com

## 专题报道 Special Reports

### 胃肿瘤研究专题

- miR-29 在胃癌中的表达及其与微血管密度的相关性 ..... 陈陵 李学成 王军等(241)  
Expression of miR-29 and its Relationship with Microvessel Density in Gastric Cancer ..... CHEN Ling, LI Xue-cheng, WANG Jun, et al.
- miR-221 和 miR-222 在胃癌中的表达及临床意义 ..... 金晶 国竞一 薛向阳等(245)  
Expression of miR-221 and miR-222 in Gastric Cancer and its Clinical Significance ..... JIN Jing, YAN Jing-yi, XUE Xiang-yang, et al.
- ToPo II、MRP、GST-π 在胃癌组织中的表达及其与预后的关系 ..... 俞鹏飞 徐琪 应杰儿等(249)  
Expression of ToPo II, MRP, GST-π in Gastric Carcinoma and its Relationship with Prognosis ..... YU Peng-fei, XU Qi, YING Jie-er, et al.
- 替吉奥联合奥沙利铂治疗进展期胃癌安全性评价 ..... 董静波 李雁 翁国爱等(253)  
Safety Evaluation of TS-I plus Oxaliplatin in the Treatment for Advanced Gastric Cancer ..... DONG Jing-bo, LI Yan, WENG Guo-ai, et al.
- 周剂量多西紫杉醇联合顺铂、氟尿嘧啶二线治疗晚期胃癌 32 例 ..... 毕延智 曾冬香 姜藻(257)  
Weekly Docetaxel Combined with Cisplatin and 5-fluorouracil as Second-line Chemotherapy in the Treatment of 32 Cases with Advanced Gastric Carcinoma ..... BI Yan-zhi, ZENG Dong-xiang, JIANG Zhao
- 老年人胃癌术后呼吸系统并发症临床危险因素分析 ..... 尹军平 吕桂泉(260)  
An Analysis of Risk Factors for Postoperative Pulmonary Complication in Elderly Patients with Gastric Cancer ..... YIN Jun-ping, LV Gui-quan
- microRNA 与胃癌研究进展 ..... 汪胜利 陶厚权(263)  
Research Progress in the Relationship between microRNA and Gastric Cancer ..... WANG Sheng-Li, TAO Hou-quan

## 基础·临床研究 Basic and Clinical Research

- 多处方剂量融合正向调强治疗计划在 6 例鼻咽癌放疗中的应用 ..... 王 勇 应申鹏 梁晓东等(267)  
A Study of Forward Treatment Planning with Integrated Multi-Prescription Dose for 6 Cases with Nasopharyngeal Carcinoma ..... WANG Yong, YING Shen-peng, LIANG Xiao-dong, et al.
- 白细胞介素-6 在心脏黏液瘤中的水平及影响因素 ..... 惠增骞 张 华 丁守良等(272)  
Interleukin-6 Level in Cardiac Myxoma and its Influencing Factor ..... HUI Zeng-qian, ZHANG Hua, DING Shou-liang, et al.
- Clusterin 和 Syk 在大肠癌中的表达及意义 ..... 王松文 李 勇 王 洁(274)  
Expression of Clusterin and Spleen Tyrosine Kinase in Colorectal Carcinoma and its Significance ..... WANG Song-wen, LI Yong, WANG Jie
- 子宫内膜间质肉瘤 37 例临床与预后分析 ..... 盛少琴 金杭美(278)  
An Analysis of Clinical Features and Prognosis in 37 Cases with Endometrial Stromal Sarcoma ..... SHENG Shao-qin, JIN Hang-mei
- 肝动脉化疗栓塞术对原发性肝癌生活质量的影响 ..... 李明贤 周立平 李少明(280)  
The Effect of Transcatheter Arterial Chemoembolization on Quality of Life in Patients with Primary Hepatocellular Carcinoma ..... LI Ming-xian, ZHOU Li-ping, LI Shao-ming
- 心理干预与原发性肝癌患者生活质量相关性研究 ..... 太加斌 刘志宏 赵妙林等(283)  
The Correlation between Mental Intervention and Quality of Life in Patients with Primary Liver Cancer ..... TAI Jia-bin, LIU Zhi-hong, ZHAO Miao-lin, et al.
- 晚期恶性肿瘤患者及家属抑郁焦虑状况及影响因素 ..... 王 红 周莉莉 肖月锦等(286)  
A Study of Depression and Anxiety Conditions and the Influencing Factors in Advanced Malignant Patients and in their Family Members ..... WANG Hong, ZHOU Li-li, XIAO Yue-jin, et al.

## 综 述 Reviews

- 脂加氧酶在肿瘤中的研究进展 ..... 邓君健 徐细明(289)  
Research Progress in Lipoxygenases in Cancer ..... DENG Jun-jian, XU Xi-Ming
- 贝伐单抗一线治疗非小细胞肺癌研究进展 ..... 戚 川 周彩存(294)  
Bevacizumab as the First-line Chemotherapy in the Treatment for Non-small Cell Lung Cancer ..... QI Chuan, ZHOU Cai-cun
- 肾囊性肿物的 Bosniak 分级及相关影像诊断 ..... 陈 宇 吴 宁(298)  
The Bosniak Classification System of Cystic Renal Mass and the Related Imaging Diagnosis ..... CHEN Yu, WU Ning

## 经验交流 Communications

- 甲氨蝶呤致中毒性表皮坏死松解症 4 例临床分析 ..... 郭群依 冯长伟(301)  
A Clinical Analysis of 4 Cases with Toxic Epidermal Necrolysis Induced by Methotrexate ..... GUO Qun-yi, FENG Chang-wei
- 恶性肿瘤合并血栓栓塞性疾病 22 例临床分析 ..... 王爱芬 吕晓东(303)  
A Clinical Analysis of 22 Cases of Malignancy Complicated with Thrombosis Diseases ..... WANG Ai-fen, LV Xiao-dong
- 培美曲塞联合顺铂二线治疗晚期原发性肺腺癌 17 例 ..... 高立伟 左一凡 武素芳等(305)  
Pemetrexed Combined with Cisplatin as Second-line Chemotherapy in the Treatment of 17 Cases with Advanced Primary Pulmonary Adenocarcinoma ..... GAO Li-wei, ZUO Yi-fan, WU Su-fang, et al.
- 120 例原发性肝癌临床特征分析 ..... 余永胜 王丽莉 刘燕萍等(307)  
Clinical Features of 120 Cases with Primary Liver Cancer ..... YU Yong-shen, WANG Li-li, LIU Yan-ping, et al.
- 胆囊癌肉瘤 4 例临床病理学特征分析 ..... 钱 萍 胡 泊 徐广涛等(309)  
Clinicopathologic Features of 4 Cases with Carcinosarcoma of Gallbladder ..... QIAN Ping, HU Bo, XU Guang-tao, et al.

脾脏窦岸细胞血管瘤 6 例病理分析	胡 赞 石麒麟(311)
Pathological Analysis of Splenic Littoral Cell Angioma: A Report of 6 Cases	HU Yun, SHI Qi-lin
宫颈环形电切术治疗宫颈上皮内瘤变 56 例临床分析	叶建红 刘丽杰(313)
Cervical Loop Electrosurgical Excision Procedure for the Treatment of 56 Cases with Cervical Intraepithelial Neoplasia	YE Jian-hong, LIU Li-jie
达英-35 联合罗格列酮治疗青春期多囊卵巢综合征 21 例	马爱平 高卫平(315)
Diane-35 Combined with Rosiglitazone in the Treatment for 21 Cases with Pubertal Polycystic Ovarian Syndrome	MA Ai-ping, GAO Wei-ping
非典型性息肉样腺肌瘤 5 例临床病理学观察	王爱娇(317)
Clinicopathological Observation of 5 Cases with Atypical Polypoid Adenomyoma	WANG Ai-jiao

## 短篇报道 Case Reports

鼻咽癌颈椎侵犯 1 例报道	邵明海 王建华 胡 炜等(319)
Nasopharyngeal Carcinoma with Cervical Vertebra Involvement: A Case Report	SHAO Ming-hai, WANG Jian-hua, HU Wei, et al.

## 读者·作者·编者 Reader·Author·Editor

第二届广州国际肿瘤学会议(第二轮通知)	(271)
2011 国际暨全国第十一届头颈肿瘤学术大会征文通知	(288)
《肿瘤学杂志》投稿须知	(308)

英文审校 高永良 责任编辑 应倩

---

肿瘤学杂志(月刊)		<i>Journal of Chinese Oncology (Monthly)</i>
第 17 卷第 4 期(总第 105 期)		Vol.17, No.4
2011 年 4 月 20 日出版 1995 年创刊		Established in 1995
主 管	浙江省卫生厅	Zhejiang Provincial Health Department
主 办	浙江省肿瘤医院	Zhejiang Provincial Cancer Hospital
	浙江省抗癌协会	Zhejiang Provincial Anti-Cancer Association
协 办	全国肿瘤防治研究办公室	The National Cancer Research and Control Office
	中国癌症基金会	China Cancer Foundation
	中国生物医学工程学会	Division of Targeting Therapy Technology for Cancer, Chinese Society of Biomedical Engineering
	肿瘤靶向治疗技术分会	Editorial Board of <i>Journal of Chinese Oncology</i>
出 版	浙江《肿瘤学杂志》社	38 Guangji Road
	杭州市半山桥广济路 38 号(310022)	Banshanqiao, Hangzhou 310022, PRC.
	电话 (0571)88122280	Tel (0571)88122280
	传真 (0571)88147297	FAX (0571)88147297
	电子信箱 zlxzz04@126.com	E-mail: zlxzz04@126.com
名 誉 社 长	余传定	YU Chuan-ding
社 长	毛伟敏	MAO Wei-min
主 编	毛伟敏	MAO Wei-min
编 辑 部 主 任	夏庆民	XIA Qing-min
印 刷	杭州长命印刷有限公司	Hangzhou Changming Printing Co.Ltd.
广 告 经 营 许 可 证	3300004000056	Distributor Zhejiang Post Office
国 内 发 行	浙江省报刊发行局	Local Post Office
订 阅	全国各地邮局	China National Publishing Industry Trading Corporation(P.O.Box 782, Beijing, China)

---